

中国核心期刊数据库收录期刊  
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S  
第32卷 VOL.32 第1期 NO.1

# 华东森林经理

EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 浙江 杭州

HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

2018 1

国家林业局华东林业调查规划设计院  
中国林学会森林经理分会华东地区研究会  
全国林业调查规划科技信息网华东大区站



HUADONG SENLIN JINGLI

万方数据

# 华东森林经理

第 32 卷 第 1 期  
(季刊 1987 年创刊)  
HUADONG SENLIN JINGLI

## 主管单位:

国家林业局

## 主办单位:

国家林业局华东林业调查规划设计院  
中国林学会森林经理分会华东地区研究会  
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

## 《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍  
副 主 编 聂祥永 李文斗(常务)  
编 辑 李文斗  
英文译校 唐可平(兼)

## 编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路 3311 号  
邮 编 310019  
电 话 (0571) 81069616  
传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

## 网 址

http://HDSL.chinajournal.net.cn

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106 号

出 版 日 期 2018 年 2 月

定 价 5.00 元

# 目 次

## 森林资源与环境

- 杉木复层林伴生树种生长及水源涵养研究……………汪燕明 周世水 乔卫阳等(1)
- 生态恢复的理论及应用……………王景才 蒲永锋(6)
- 湿地生态系统评价工作面临的问题及对策研究……………陈国富 王涛 钱逸凡(10)
- 间伐对杉木叶凋落物和细根分解的影响…余士香 黄凤生 成向荣(14)
- 江淮生态经济区森林资源现状及发展对策探讨……………曹国华(18)
- 丽水市莲都区公益林等级评价……………温雅婷 李领寰 曾岳明等(21)
- 丽水市古树名木资源数量和种群特点…郑一宁 姚丰平 倪荣新等(26)
- 开化县森林植被演替特征与景观优化改造分析…周俊宏 江应钦(29)
- 浅谈桐乡市湿地现状及保护措施……………蒲永锋 王景才(34)
- 常山三衢石林景区野生观赏植物资源调查研究……………余黎红 申屠惠良 张俊绘等(38)
- 丽水市湿地资源保护现状分析与管理对策……………梁毅 程瑶 官王飞(43)

## 林业经营管理

- 依托建德千岛湖通用机场建设浙江省航空护林站的分析与思考……………初映雪(46)
- 龙泉市长江防护林建设成效分析……………洪小平 季利民 周昌和等(50)
- 茶园套种薄壳山核桃配方施肥处理试验初探……………潘永柱 毛根松 阙建勇等(56)
- 诸暨市公益林建设管理现状、存在问题和对策……………王瑜 袁蔡燕(59)
- 景宁县林权登记现状及对策……………陈英 林建荣 刘卫荣等(61)
- 庆元县特殊林木培育基地示范与推广…梅建伟 吴绍发 林祥绿等(65)

## 森林生态文化

- 森林公园人文景观建设探索——以东阳市南山市省级森林公园为例……………单佳月 杜敏红 卢珊珊等(67)
- 浙江省义乌市生态廊道建设研究……………孙善成(71)
- 海南环岛铁路景观绿化现状与存在问题分析……………王涛(75)

## “3S”技术应用

- FoxPro 与 ArcGIS 相结合自动编制图斑号方法的探讨……………陈建义 卢卫峰(78)
- 四旁树抽样调查总体指标按行政区域分解方法——以上海市嘉定区为例……………万泽敏 张伟东(80)

# East China Forest Management

**Vol. 32, No. 1**  
(Quarterly started in 1987)  
Feb. 2018

## Competent organization:

State Forestry Administration, P.R.China

## Sponsored by:

East China Forestry Inventory and Planning Institute

East China Association, Sub-society of Forest Management  
of Chinese Forestry Society

East China Station, State Science and Technology  
Information Network for Forestry Inventory and Planning

## Editorial Department of

### East China Forest Management

**Chief Editor:** He Shizhen

**Associate Editor:** Nie Xiangyong  
Li Wendou

## Edited & Published by:

Editorial Department of  
East China Forest Management

**Address:** No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

**Post Code:** 310019

**Tel:** (0571) 81069616

**Fax:** (0571) 81069612

**E-mail:** HDSL@chinajournal.net.cn

## Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

**Printing by:** Zhejiang Guoguang Color  
Printing Co., Ltd

**No:** ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

**Ad. Licence:** No.07106 Zhejiang Industry and business

**price:** RMB ¥ 5.00

# Contents

## Forest Resources and Environment

- Study on growth and water conservation of associated tree species in multi-storied *Cunninghamia lanceolata* plantations···Wang Yanming et al. (1)
- Theory and practices of ecological restoration····· Wang Jingcai et al. (6)
- Researches on the encountered problems in the wetland ecosystem assessment and their solutions··········Chen Guofu et al. (10)
- Effects of thinning on leaf litter and fine root decomposition in *Cunninghamia lanceolata* plantations··········Yu Shixiang et al. (14)
- The status quo and the policy strategies of forest resource development in Jianghuai ecological economic zone··········Cao Guohua (18)
- The grade evaluation of public welfare forests in Liandu district of Lishui city··········Wen Yating et al. (21)
- Quantity and population characteristics of the ancient and famous tree resources in Lishui city·········· Zheng Yining et al. (26)
- The succession characteristics and, the landscape optimization and reconstruction of the forest vegetation in Kaihua county·········· Zhou Junhong et al. (29)
- A talk on the current status of and the protection policies for wetlands in Tongxiang city··········Pu Yongfeng et al. (34)
- Investigation and research of the wild ornamental plant resources in Sanqu stone forest scenery spot in Changshan··········Yu Lihong et al. (38)
- The present protection status of and the suggestible management measures for the wetland resources in Lishui city··········Liang Yi et al. (43)

## Forestry Management

- Analysis on Building Aviation Forest Guard Station of Zhejiang province Based on Qiandaohu general airport in Jiande··········Chu Yingxue (46)
- Analysis on the construction effects of the Yangtze river shelterbelt in Longquan··········Hong Xiaoping et al. (50)
- An experiment of prescribed fertilization treatment for interplanted trees of *Carya illinoensis* in tea plantations··········Pan Yongzhu et al. (56)
- The public welfare forest construction in Zhuji city: status, problems and solutions··········Wang Yu et al. (59)
- The status and policies of the forest property registration in Jinning county·········· Chen Ying et al. (61)
- Demonstration and spread of constructing the special forest tree cultivation bases in Qin'yuan county··········Mei Jianwei et al. (65)

## Forest Ecological Culture

- Explorations of constructing humanity landscapes in forest park ----A study case of Nanshan forest park at provincial level in Dong'yuan city·········· Shan Jiayue et al. (67)
- A study on the ecological corridor construction in Yiwu city of Zhejiang province··········Sun Shancheng (71)
- The status of landscape greenings along the ring railways and the solution of encountered problems on Hainan island··········Wang Tao (75)

## 3S Technology Application

- Ways of Formulating Map Spots Automatically by Combining FoxPro with ArcGIS··········Chen Jianyi et al. (78)
- Decomposition methods of sample Survey population index of 4-side trees by regions——A study case of Jiading district of Shanghai city·········· Wan Zemin et al. (80)